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ZÁPIS Z MIMOŘÁDNÉHO ZASEDÁNÍ AKADEMICKÉHO SENÁTU SU OPF 

 

Poř. číslo zápisu:  2 

Datum zasedání:  7. 2. 2024 

Přítomni:  Bauerová, Doubravský, Horáková, Kopřivová (online), Kubalová, 

Majerová, Růčková (online), Téma, Waleczek Zotyková  

Omluveni:  Buryová, Macková 

Hosté:  Suchánek 

Program:  

1. Úvod, schválení programu 

2. Podmínky přijímacího řízení pro bakalářský studijní program Cestovní ruch 

a turismus pro akademický rok 2024/2025 

3. Různé 

 

 

1. Úvod, schválení programu 

 

Na úvod předsedkyně senátu přivítala přítomné senátory a hosta, vyjmenovala jednotlivé body 

programu a konstatovala, že Akademický senát je usnášeníschopný. Jednání proběhlo hybridní 

formou, a to z důvodu nemožnosti prezenční účasti některých členů AS SU OPF. Přítomní 

členové senátu s navrženým programem vyslovili souhlas. Žádný další bod programu nebyl 

navržen.  

 

 

Hlasování o programu:   

Pro: 9 Proti: 0 Zdrželi se: 0 

 

2. Podmínky přijímacího řízení pro bakalářský studijní program Cestovní ruch a 

turismus pro akademický rok 2024/2025 

 

Proděkan doc. Suchánek představil tento bod. Na základě toho, že v listopadu nebylo známo, 

jakým způsobem bude probíhat akreditace a kdy bude rozhodnutí, nebyly podmínky vypsány 

od 1. listopadu. Dle informací z NAÚ, nebude studijní program Cestovní ruch a turismus 

projednáván ani na únorovém zasedání, nicméně i přesto se vedení fakulty rozhodlo vypsat 

podmínky přijímacího řízení, tak aby byla dodržena čtyřměsíční lhůta pro podávání přihlášek. 

Akreditace je platná do 7. června, do té doby by NAÚ mělo rozhodnout. Přijímací řízení se 

spustí od 8. února a poběží 4 měsíce, tedy do 8. června. Přijímací řízení je stejně jako u ostatních 

bakalářských studijních programů bez přijímací zkoušky a poplatek za podání přihlášky činí 

500 Kč.  
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Předsedkyně senátu otevřela diskuzi. Jelikož se nikdo nepřihlásil o slovo, vyzvala k hlasování. 

 

Hlasování o podmínkách přijímacího řízení: 

Pro: 9 

 

 

Proti: 0 Zdrželi se: 0 

Usnesení:  

Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

schvaluje Podmínky přijímacího řízení pro bakalářský studijní program Cestovní ruch a 

turismus pro akademický rok 2024-2025. 

 

 

3. Různé 

 

Vykazování využití nástrojů AI při zpracování závěrečných prací: 

Dr. Bauerová informovala, že v rámci první schůzky komise pro studijní a sociální záležitosti 

proběhla volba předsedy a řešil se návrh možného vykazování využívání nástrojů AI v 

závěrečných pracích studentů. Je třeba tuto problematiku řešit, protože studenti právě píší 

závěrečné práce. Slezská univerzita má prohlášení k používání AI, které je ale obecné a komise 

by uvítala konkrétnější řešení. Komise se shodla, že by bylo dobré, aby se k tomuto přistoupilo 

na celofakultní úrovni. Návrh možného řešení je, že na závěr práce by se vložila stránka 

„Využití nástrojů AI při zpracování práce“. Tento návrh předkládáme na projednání senátu. 

Bylo by vhodné nastavit pravidla také v rámci míry používání těchto nástrojů, zde se jako 

členové komise neshodli a necháváme to na diskuzi senátu a vedení. Cílem je vytvořit obecné 

stanovisko jak pro studenty, tak pro vedoucí práce.  

 

Doc. Suchánek upřesnil, že tato problematika spadá do kompetence vědy a výzkumu. 

S proděkankou doc. Palečkovou ji již řeší. Na republikové úrovni nevyšlo pro vysoké školy nic 

závazného a čeká se na aktualizaci normy ISO23 k vykazování umělé inteligence. Pravidla 

budou nastavena v pokynu děkana k úpravám a zveřejňování závěrečných prací. Otázkou je, co 

se stane, když student použití neuvede, a přitom AI použil, zdali budeme její použití ověřit. Na 

druhou stranu zakazovat používání AI nemá význam.  

 

L. Doubravský také nevidí jako řešení zakázat používání AI, ale spíše sdělit studentům, co je 

etické. Upozornil, že by studenti neměli z pohledu bezpečnosti do AI dávat osobní věci.  

 

Dr. Bauerová dodala, že se ohledně prohlášení SU k používání AI obrátila na prorektorku 

doc. Weiss. Dle prorektorky je to spíše prohlášení, ne norma ani pokyn. Nejsme schopni poznat, 

zda student použil ten nástroj, nejsme schopni si to ověřit a vše je spíše o etice.  

  

Doc. Růčková podporuje návrh dr. Bauerové. V tuhle chvíli bychom měli využít začátku 

semestru a měli by být informováni všichni vedoucí prací, tak aby postup byl jednotný. Je to 

věc, se kterou se musíme naučit fungovat. To, co je nezbytně nutné, je vymezit jednotné 

stanovisko již pro tento akademický rok.  

 

Dr. Majerová na závěr shrnula, že vedení fakulty, resp. příslušené oddělení, by mělo v této věci 

udělat patřičné kroky a bude požádáno, aby vypracovalo stručný dokument, který bude jasně 

vyjadřovat používání AI. 

 



 

 

 
 

 Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v Karviné 

 

3  
 
 

Jednání komisí senátu:  

Doc. Růčková poprosila členy komise pro legislativní záležitosti, aby udělali první schůzku, ze 

které bude oficiální zápis. Dr. Waleczek Zotyková uvedla, že komise je již na schůzce 

domluvena a zápis bude dodán.  

 

 

 

Příští zasedání: 

Příští zasedání AS SU OPF se uskuteční dne 28. 2. 2024 v 13:00 hod. v místnosti A308.  

 

Za správnost:  

dr. Ing. Ingrid Majerová  

 

Zapsala:  

Ing. Lucie Bínová  
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USNESENÍ ZE ZASEDÁNÍ AS SU OPF ZE DNE 7. 2. 2024 

 
1. Akademický senát Slezské univerzity v Opavě, Obchodně podnikatelské fakulty v 

Karviné schvaluje Podmínky přijímacího řízení pro bakalářský studijní program 

Cestovní ruch a turismus pro akademický rok 2024/2025. 

 

 

 

dr. Ing. Ingrid Majerová  

předsedkyně AS SU OPF 

 

 

 

 


